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Protokół z VII posiedzenia RD Sławin w dniu 06.11.2023 r. 
 

 
Miejsce posiedzenia: Zespół Szkół nr 12 ul. Sławinkowska 50 w Lublinie. 
Godzina rozpoczęcia posiedzenia: 18.05 

Przewodnicząca obrad: M. Pietrzela 

Protokolant obrad: B. Kamieńska-Krzowska 
 
Przyjęty porządek obrad:  

1.    Otwarcie posiedzenia. 
2.    Przyjęcie porządku obrad. 
3.    Przyjęcie protokołu z VI Posiedzenia Rady Dzielnicy w dniu 2.10.2023 r. 
4. Informacje o działaniach Rady między posiedzeniami i o otrzymanej         
 korespondencji. 
5.    Sprawy bezpieczeństwa i utrzymania porządku na terenie dzielnicy: 
     -  informacja o spotkaniu w V Komisariacie Policji Państwowej – uczestnicy, 

poruszane zagadnienia; 
   -  właściwe doświetlenie ulic i przejść dla pieszych; 
    -  roślinność ograniczająca widoczność wzdłuż ulic i stwarzająca zagrożenie dla    

pieszych; 
    -  inne sprawy. 

6.   Informacja o Warsztatach z mieszkańcami dzielnicy w ramach Planu dla dzielnic,           
które odbyły się w siedzibie naszej Rady w dniu 25.10.2023. 

 7.    Stan realizacji zadań z rezerwy celowej dzielnicy na rok 2023 oraz innych zadań 
z budżetu miasta realizowanych na terenie naszej dzielnicy. 

8.    Rezerwa celowa dzielnicy na rok 2024 – zgłaszanie propozycji, dyskusja. 
9.    Wolne wnioski i zapytania. 
10.  Zakończenie posiedzenia.   

 
Przebieg posiedzenia: 

Ad 1.  

Przewodnicząca Rady M. Pietrzela otworzyła posiedzenie wypowiadając formułę: 
„Otwieram obrady Rady Dzielnicy Sławin”. Następnie na podstawie listy obecności 
stwierdziła, że w tym momencie w posiedzeniu uczestniczy 9 członków Rady.       
Lista obecności członków Rady - zał. nr 1.  
W posiedzeniu uczestniczył też mieszkaniec ul. Mieczykowej. Lista gości – zał. nr 2. 

Ad 2. 
Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. Został przyjęty 
jednogłośnie - 9 głosów za. 

Ad 3. 
Przewodnicząca Rady zadała pytanie czy są uwagi do projektu protokołu                   
z posiedzenia Rady Dzielnicy Sławin nr VI w dniu 02.10.2023 r. Uwag nie było. 
Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt protokołu. Protokół został przyjęty    
8 głosów za, 1 głos wstrzymujący. 
 
Do spotkania dołączyli kolejni 3 członkowie RD. 
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Ad. 4. 
Informacje przedstawił przewodniczący Zarządu R. Osiak: 

• przedstawiciele Rady (M. Tarkowska, R. Osiak) uczestniczyli w konsultacjach 

społecznych w ZS nr 12 dotyczących planowanych zmian w transporcie 

publicznym w mieście Lublin; 

• w V Komisariacie Policji Państwowej odbyło się spotkanie poświęcone 

bezpieczeństwu w północno-zachodniej części miasta (w tym naszej dzielnicy) – 

temat będzie omówiony w p. 5 obecnego posiedzenia RD; 

• odbyło się posiedzenie Zarządu Dzielnicy poświęcone m. in. poinformowania 

mieszkańców o Warsztatach w ramach Planu dla dzielnic, powieszono plakaty 

informujące; 

• w siedzibie Rady odbyła się Warsztaty dla mieszkańców w ramach Planu dla 

Dzielnic – temat będzie omówiony w p. 6; 

• monitorowano (i pomagano w realizacji) zadań z rezerwy celowej dzielnicy – 

temat będzie omówiony w p. 7; 

• otrzymano zawiadomienie o wyłożonym projekcie zmiany MPZP dotyczący 

dzielnicy Szerokie oraz na terenie naszej dzielnicy obszaru na zachód od ul. 

Głównej pomiędzy ul. Deszczową a rzeką Czechówką. Stosowna informacja 

została już zamieszczona na stronie dzielnicy w zakładkach: Aktualności i 

Komunikaty a kopie otrzymanej z UM informacji zostały powieszone informacyjnie 

dla mieszkańców (M. Tarkowska, w 4 miejscach w pobliżu terenu objętego 

zmianami planu);  

• w dniu 22.10 w Zespole Szkół nr 12 odbył się ważne zdarzenie kulturalne                    

w dzielnicy - IV Koncert organizowany przez radną J. Mach pod patronatem 

prezydenta miasta, w którym uczestniczyły chóry 4 liceów lubelskich oraz soliści i 

rektor ze znanym dyrygentem P. Selimem. Tematy przewodnie koncertu 

dotyczyły naszej dzielnicy; Na koncert przybyło wielu zaproszonych gości i  liczni 

mieszkańcy naszej dzielnicy; 

• w dniu 15.10 odbywały się wybory parlamentarne. Zestawiono wyniki wyborów         

w naszej dzielnicy (w oparciu o wyniki z 5 komisji wyborczych zlokalizowanych na 

terenie Sławina z porównaniem do wyników w całym Lublinie) i zamieszczono je 

na stronie dzielnicy. Są uwagi, co do ilości lokali wyborczych i ich lokalizacji na 

terenie dzielnicy – temat będzie omówiony w p. 9; 

• otrzymano prośbę z MOPR-u w sprawie włączenia się członków Rady 

(informowanie) w działania osłonowe dla osób potrzebujących w okresie 

zimowym. M. Pietrzela przeczytała otrzymane pismo; 

• otrzymano prośbę z fundacji HEROS o udostępnienie tablicy dla informacji                 

o projektach fundacji; 

• aktualizowano strony internetowe dzielnicy; 

• zostały otwarte oferty na budowę ulicy Sławinek – informacja w Dzienniku 

Wschodnim i na stronie dzielnicy;  

• został wykonany dywanik asfaltowy na ul. Skrytej i ul. Mineralnej; 
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• dobiega końca budowa ul. Skowronkowej – w dniach 6 i 7 listopad planowane jest 

wykonanie ostatniej warstwy asfaltu, kończą się prace przy pasach zieleni przy 

ulicy i uruchamiania oświetlenia, termin zakończenia budowy 01.2024. 

• w czasie dyżuru przed posiedzeniem Rady zgłosiło się niezależnie dwóch 

mieszkańców ul. Mieczykowej z pytaniami dotyczącymi możliwości i terminu 

realizacji budowy tej ulicy oraz terminu realizacji budowy ul. A. Zelwerowicza. 

Udzielono im informacji zgodnej z wiedzą członków Rady. 

 

Ad. 5. 

• Spotkanie w komisariacie policji na ul. Koncertowej dotyczyło w rejonie podległym 
komisariatowi tj. północno-zachodnich dzielnicach miasta takich spraw jak: 
zapewnienie bezpieczeństwa, ograniczenie stosowania niedozwolonych używek, 
włamań i oszustw wobec osób starszych. Uczestniczyli w nim: przedstawiciele 
spółdzielni mieszkaniowych, dyrektorzy szkół, przewodniczący rad dzielnic.         
W imieniu Rady Dzielnicy Sławin w spotkaniu brała udział przewodnicząca Rady 
M. Pietrzela.  
W odpowiedzi na prośbę o zgłoszenie spraw wymagających interwencji                
w dzielnicy przewodnicząca zgłosiła: nocne wyścigi samochodowe, przywrócenie 
ograniczenia tonażowego na ul. Sławinkowskiej, udrożnianie przejazdu na         
ul. Zielone Wzgórze (pozostawiane są pojazdy w miejscach stwarzających 
zagrożenia), częste przekraczanie ograniczeń prędkości pojazdów na                 
ul. Sławinkowskiej i na ul. Poligonowej (wskazane kontrole), zagrożenia od 
dzików, konieczność patroli w parku przy ul. Świerkowej (w związku z biesiadami 
alkoholowymi w tym miejscu), parkowanie busów dostawczych na uliczkach i w 
zatokach dedykowanych dla aut osobowych (stwarzanie zagrożeń, utrudnienie 
manewrów samochodom osobowym) oraz działania prewencyjne w szkole i 
przedszkolach w zakresie ograniczenia zażywania używek i zapewnienia 
bezpieczeństwa dzieci.  

• Z. Rzączyńska stwierdziła, że dodatkowe doświetlenie przejść dla pieszych na         
ul. Sławinkowskiej i ul. Willowej z rezerwy celowej dzielnicy znacznie poprawiło 
widoczność i bezpieczeństwo. Wskazane by doświetlić jeszcze przejścia na            
ul. Sławinkowskiej przy ul. Lisa i ul. Mieczykowej. 

• R. Osiak poprosił o zgłaszanie miejsc w których roślinność i gałęzie utrudniają 
przejście pieszym. Wszystkie takie miejsca radni mogą zgłosić na przyszłym 
posiedzeniu. Można je też zgłaszać na bieżąco do dzielnicowego inspektora 
straży miejskiej. 

• Ponownie poruszono sprawę niebezpiecznych zakrętów i braku chodnika              
na ul. Sławinkowskiej w rejonie Ogrodu Botanicznego. 

 
Ad. 6. 
Przedstawił R. Osiak: 
W warsztatach oprócz prowadzących uczestniczyło kilku członków Rady, mieszkańcy 
Dzielnicy, radni Rady Miasta J. Mach i S. Brzozowski. M. Pietrzela zwróciła uwagę, 
że formuła warsztatów podobnie jak spacer w dzielnicy mający miejsce w czerwcu 
2023, ponownie skupiła się na zgłoszeniu potrzeb w dzielnicy. Podczas spotkania 
przedstawiciele Miasta Lubin po raz kolejny zebrali i usystematyzowali potrzeby 
zgłaszane podczas Spaceru w ramach programu Plan dla Dzielnic. Podczas 
warsztatów analizowane były zmiany w dzielnicy, które zaszły w okresie 
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kilkudziesięciu lat oraz aktualnie najważniejsze potrzeby mieszkańców. Mieszkańcy 
zwrócili uwagę szczególnie na brak objęcia dużej części dzielnicy mpzp (zwłaszcza 
rejonu przy ul. Skowronkowej) i wiążące się z tym zagrożenia dla ładu 
przestrzennego.  
 
Ad. 7. 
Informacje przedstawił przewodniczący Zarządu R. Osiak. 

W ramach realizacji zadań z rezerwy celowej dzielnicy: 

• zostały zakończone i uruchomione doświetlenia 3 przejść dla pieszych:                     
na ul. Sławinkowskiej obok Zespołu Szkół nr 12 oraz na ul. Willowej naprzeciw 
wejścia do Ogrodu Botanicznego i naprzeciw kościoła.  

• specjalne podziękowania należą się koleżance M. Olszewicz-Wątorskiej za duże 
zaangażowanie w budowę odcinka chodnika na terenie Zespołu Szkół nr 12 
(przejście piesze bezpiecznie omijające parkingi). Magda przygotowała 
dokumentację chodnika oraz konsultowała realizację z wykonawcą i WIiR UM,         
co ostatecznie umożliwiło jego zrealizowanie. 

• na razie nie rozpoczęto realizacji odcinka chodnika przy ul. Sławinkowskiej obok         
ul. Dzbenin. Pani Z. Rzączyńska zadeklarowała rozmowę w tej sprawie                        
z odpowiedzialnym za to zadanie pracownikiem ZDiM w Lublinie. 
 

Na przełomie roku 2023/2024 zakończy się budowa ul. Skowronkowej a rozpocznie 

budowa ul. Sławinek. Do zakończenia budowy ul. Skowronkowej, która jest jedną           

z najdłuższych ulic w naszej dzielnicy, pozostało położenie końcowych warstw 

asfaltu, wykonanie zieleńców, uruchomienie oświetlenia. Budowa ul. Sławinek 

obejmie całą tą ulicę - od "serwisówki" wzdłuż ul. Willowej do ul. Północnej. Budowa 

tej ulicy poprawi dostępność komunikacyjną obszaru pomiędzy ul. Willową a             

ul. Północną i dlatego Rada Dzielnicy Sławin wspiera jej budowę od kilku lat. W dniu 

27.10.2023 otwarto oferty i trwa ich sprawdzanie. Do przetargu przystąpiło 5 firm. 

Wszystkie oferty mieszczą się w kwocie zarezerwowanej na ten cel przez miasto. Po 

uprawomocnieniu wyników postępowania przetargowego zostanie podpisana umowa 

z wybranym wykonawcą. Termin realizacji prac to 18 miesięcy od daty podpisania 

umowy. W tym roku naprawiono też nawierzchnie ulic: Skromnej i Mineralnej 

(dywaniki asfaltowe). 

Ad. 8.  

Członkowie Rady zgłaszali propozycje do rezerwy celowej na rok 2024, która 

prawdopodobnie będzie wynosiła 300 tys. zł. Wśród propozycji znalazły się: 

doświetlenie kolejnych przejść dla pieszych na dzielnicy, oświetlenie przejść 

podziemnych pod ul. Poligonową, budowa odcinka chodnika na ul. Poligonowej.       

R. Osiak zaproponował, by kolejne propozycje zgłaszać do przewodniczącej Rady. 

Na podstawie tych zgłoszeń zostanie przygotowane zestawienie, które zostanie 

przedstawione na posiedzeniu Rady.  

 

Ad. 9  

Wnioski z lokalizacji i obszaru komisji wyborczych w dzielnicy Sławin (po wyborach 

parlamentarnych w dniu 15.10.2023): 
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• nierównomierny rozkład ilości wyborców w poszczególnych komisjach jak również 
brak obwieszczeń wyborczych na niektórych budynkach wielorodzinnych; 

• zachodnia część dzielnicy - komisje nr 99 (al. Warszawska 94) i nr 100               
(ul. Zbożowa 22A). Wg oceny RD dla tego obszaru powinna być dodatkowo 
jeszcze jedna komisja zlokalizowana np. w ZS nr 12,  w której by głosowało 
przynajmniej 15% wyborców z obecnej komisji nr 99 oraz przynajmniej 40% 
wyborców z obecnej komisji nr 100. Ponadto przy kolejnych wyborach dojdą       
tu liczni mieszkańcy nowych zespołów mieszkalnych: przy ul. Sławinkowskiej, 
Bukszpanowej, Kameliowej i Skowronkowej; 

• wschodnia część dzielnicy - komisja nr 103 dla rejonu pomiędzy ul. Północną a   
ul. Willową i w pobliżu ul. Willowej. Wg oceny RD punkt wyborczy jest zbyt daleko 
od zamieszkania wyborców. 

Uzgodniono przekazanie uwag Rady Dzielnicy do pełnomocnika ds. wyborów. 

 
Przypomniano o propozycji złożenia pisma/maila do ZDiM o zmianę kategorii 

odśnieżania ul. Relaksowej oraz omawiano problem dokarmiania gołębi i związanych 

z tym uciążliwości dla mieszkańców (D. Wójcik). 

 

Ad.10 

Przewodnicząca M. Pietrzela zakończyła posiedzenie o godz. 2025. 

 

Protokółowała: Barbara Kamieńska-Krzowska  (-) 

 

Załączniki: 
 

1. Lista obecności członków RD Sławin na VII posiedzeniu w dniu 06.11.2023 r. 
2. Lista gości na posiedzeniu RD Sławin w dniu 06.11.2023 r. 
 

 

Protokół zatwierdzony w dniu 04.12.2023 
        Przewodnicząca Rady  

     Dzielnicy Sławin  
                 (-) 
   Małgorzata Pietrzela 

 


